

## AMERICA WILL LOSE \$15 BILLION EVERY WEEK FROM SHUTDOWN

The American website Politico revealed a White House memo showing that the United States will lose \$15 billion every week from the shutdown.

In the memo, President Donald Trump's economic advisors warn that a prolonged shutdown could lead to dire economic consequences.

The Council of Economic Advisers warned in the memo that the United States could lose \$15 billion of its GDP weekly if the shutdown continues for a month, which would increase the number of unemployed people by 43,000. This damage does not include 1.9 million temporarily furloughed or unpaid federal civilian employees, 80 percent of whom live in the Washington area.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



## أميركا ستخسر 15 مليار دولار كل أسبوع من الإغلاق

كشف موقع بوليتيكو الأمريكي عن مذكرة للبيت الأبيض، تبين أن الولايات المتحدة ستخسر 15 مليار دولار كل أسبوع من الإغلاق.

ويحذر المستشارون الاقتصاديون للرئيس دونالد ترامب في المذكرة، من أن الإغلاق المطول قد يؤدي إلى عواقب اقتصادية وخيمة.

وحذر مجلس المستشارين الاقتصاديين في المذكرة من أن الولايات المتحدة قد تخسر 15 مليار دولار من ناتجها المحلي الإجمالي أسبوعياً، مع استمرار الإغلاق لمدة شهر، مما سيؤدي إلى زيادة عدد العاطلين عن العمل بمقدار 43 ألف شخص. ولا يشمل هذا الضرر 1.9 مليون موظف مدني فيدرالي معطلين مؤقتاً أو يعملون بدون أجر، ويعيش 80 في المئة منهم في منطقة واشنطن.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## OIL PRICES INCREASE AMID POTENTIAL SANCTIONS ON RUSSIAN CRUDE

Oil prices increased on Thursday, ending a three-day losing streak, recovering from their lowest levels in 16 weeks amid prospects of tighter sanctions on Russian crude.

Brent crude futures rose by 15 cents, or 0.2 percent, to \$65.50 a barrel. Meanwhile, U.S. West Texas Intermediate crude increased by 14 cents, or 0.2 percent, to \$61.92 a barrel.

In the previous session, both benchmark crudes lost nearly 1 percent. Brent settled at its lowest since June 5, while West Texas Intermediate recorded its lowest since May 30.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



## ارتفاع أسعار النفط وسط عقوبات محتملة على الخام الروسي

ارتفعت أسعار النفط اليوم الخميس منبهة سلسلة خسائر استمرت ثلاثة أيام متتالية لتتعافى من أدنى مستوياتها في 16 أسبوعاً وسط احتمالات تشديد العقوبات على الخام الروسي.

وصعدت العقود الآجلة لخام برنت 15 سنتاً، أو 0.2 في المئة لتصل إلى 65.50 دولار للبرميل. في حين زاد خام غرب تكساس الوسيط الأمريكي 14 سنتاً، أو 0.2 في المئة، ليصل إلى 61.92 دولار للبرميل.

وفي الجلسة الماضية، خسر الخامان القياسيان نحو 1 في المئة، وبلغ برنت عند التسوية أدنى مستوياته منذ الخامس من يونيو/حزيران كما سجل خام غرب تكساس الوسيط أقل مستوى منذ 30 مايو/أيار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## ELON MUSK... THE FIRST PERSON IN HISTORY TO OWN HALF A TRILLION DOLLARS!

Tesla CEO Elon Musk has become the first person in history to reach a net worth of around \$500 billion, thanks to a surge in shares of the electric car maker and rising valuations of other startups owned by the tech entrepreneur.

According to Forbes' Billionaires Index, Musk's net worth reached \$499.5 billion. Tesla shares have been fueling the increase, rising more than 14 percent so far this year and jumping nearly 4 percent on Wednesday alone, adding over \$7 billion to Musk's net worth.

Musk's wealth is harder to estimate compared to other billionaires, since many of his companies are not publicly traded.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



## إيلون ماسك.. أول شخص في التاريخ يمتلك نصف تريليون دولار!

تحول الرئيس التنفيذي لشركة تسلا إيلون ماسك، إلى أول شخص في التاريخ يحقق صافي ثروة نحو 500 مليار دولار، بفضل انتعاش أسهم شركة تصنيع السيارات الكهربائية، وارتفاع تقييمات الشركات الناشئة الأخرى المملوكة لرائد الأعمال التكنولوجية.

ووفق مؤشر فوربس للمليارديرات فقد بلغت القيمة الصافية لثروة ماسك 499.5 مليار دولار. وتدفع أسهم "تسلا" الزيادة في صافي ثروة ماسك، إذ ارتفعت بأكثر من 14 في المئة هذا العام حتى الآن، وصعدت 4 في المئة تقريباً يوم أمس الأربعاء، لتضيف أكثر من 7 مليارات دولار إلى صافي ثروة ماسك.

ويصعب تقدير ثروة ماسك مقارنة بمليارديرات آخرين، نظراً لكون العديد من شركاته غير مدرجة في البورصة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## ارتفاع الدولار يكبح موجة صعود قياسي لأسعار الذهب

تراجعت أسعار الذهب اليوم الخميس من أعلى مستوى لها على الإطلاق والذي بلغته الجلسة الماضية، متأثرة بعمليات جني الأرباح والارتفاع الطفيف للدولار. لكنها تلقت بعض الدعم من التوقعات بمزيد من التخفيضات في أسعار الفائدة الأميركية وحالة عدم اليقين السياسي. وتراجع الذهب في المعاملات الفورية 0.2 في المئة إلى 3858.50 دولار للأونصة بعدما سجل أعلى مستوياته على الإطلاق عند 3895.09 دولار أمس الأربعاء. وهبطت العقود الأميركية الآجلة للذهب تسليم ديسمبر/كانون الأول 0.4 في المئة إلى 3883.60 دولار.



Gold prices fell on Thursday from their all-time high reached in the previous session, pressured by profit-taking and a slight increase in the U.S. dollar. However, they received some support from expectations of further U.S. interest rate cuts and political uncertainty.

Spot gold slipped 0.2 percent to \$3,858.50 per ounce after hitting an all-time high of \$3,895.09 on Wednesday. U.S. gold futures for December delivery dropped 0.4 percent to \$3,883.60.

The U.S. dollar index rose 0.1 percent against rival currencies, making gold more expensive for holders of other currencies.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

وارتفع مؤشر الدولار 0.1 في المئة مقابل العملات المنافسة مما جعل الذهب أكثر تكلفة بالنسبة لحائزي العملات الأخرى.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## صافي أصول مصر الأجنبية تسجل 17.89 مليار دولار

تراجع صافي الأصول الأجنبية للقطاع المصرفي في أغسطس (آب) الماضي بنحو 586 مليون دولار ليصل إلى 17.89 مليار دولار، مقابل 18.5 مليار دولار في يوليو. ووفقاً لبيانات البنك المركزي المصري، تراجعت الأصول الأجنبية للقطاع المصرفي بنحو 581 مليون دولار. في حين ارتفعت الالتزامات الخارجية بنحو 5 ملايين دولار. كما انخفض الفائض لدى البنوك التجارية المصرية بنحو 761 مليون دولار ليسجل 38.76 مليار دولار. وارتفع الفائض لدى البنك المركزي المصري بنحو 139 مليون دولار ليبلغ 10.63 مليار دولار.



Egypt's banking sector net foreign assets fell by about \$586 million in August to \$17.89 billion, compared to \$18.5 billion in July.

According to data from the Central Bank of Egypt, foreign assets of the banking sector fell by around \$581 million, while external liabilities rose by about \$5 million. Net surpluses at Egyptian commercial banks declined by about \$761 million to \$38.76 billion. Meanwhile, the Central Bank of Egypt's surplus increased by \$139 million to \$10.63 billion.

The Central Bank of Egypt had revealed earlier that the country's net international reserves rose to \$49.25 billion by the end of August. Egypt's foreign currency reserves increased by about \$214 million during the same month.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

وكان كشف البنك المركزي المصري عن ارتفاع صافي الاحتياطيات الدولية لمصر إلى 49.25 مليار دولار بنهاية أغسطس الماضي. وبلغت الزيادة في احتياطي النقد الأجنبي لدى مصر نحو 214 مليون دولار خلال أغسطس الماضي.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## صناديق الثروة الخليجية تتصدر الاستثمارات العالمية

تواصل صناديق الثروة السيادية في الشرق الأوسط الإنفاق بوتيرة تفوق نظراءها حول العالم للعام الرابع على التوالي، مستحوذة على نحو 40 في المئة من إجمالي التدفقات الاستثمارية، على الرغم من تراجع أسعار النفط.



Sovereign wealth funds in the Middle East continue to outspend their global peers for the fourth consecutive year, accounting for around 40 percent of total investment flows, despite falling oil prices.

Estimates by Global SWF, a firm specializing in tracking sovereign wealth funds, showed that governments in the Middle East and North Africa spent about \$56.3 billion during the first nine months of this year—close to the level recorded during the same period in 2024.

Mubadala Investment Company emerged as the largest spender with \$17.4 billion invested from the beginning of the year until the end of September, followed by Abu Dhabi Investment Authority with \$9.6 billion, and Qatar Investment Authority with \$7.6 billion.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

وأظهرت تقديرات شركة Global SWF المتخصصة في رصد أنشطة الصناديق السيادية، بلوغ حجم إنفاق حكومات منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا نحو 56.3 مليار دولار خلال الأشهر التسعة الأولى من العام الجاري، وهو مستوى قريب مما تم تسجيله في الفترة نفسها من عام 2024. وبرزت شركة مبادلة للاستثمار كأكبر المنفقين، باستثمارات بلغت 17.4 مليار دولار منذ مطلع العام وحتى نهاية سبتمبر، تلتها جهاز أبوظبي للاستثمار بـ 9.6 مليار دولار، ثم جهاز قطر للاستثمار بـ 7.6 مليار دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## CHINA LAUNCHES VISA PROGRAM TO ATTRACT TECH TALENT

China launched a new visa program aimed at attracting foreign talent in science and technology, as part of its efforts to establish a global leadership position in these sectors ahead of the United States.

This move sharply contrasts with the policy recently adopted by Washington, where President Donald Trump's administration suddenly imposed new and costly changes last month to skilled labor visas.

The new Chinese "Kai" visa significantly simplifies the immigration process for those eligible, allowing young foreign talent in science and technology to apply. However, requirements on age, educational background, and professional experience remain unclear.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

## الصين تطلق برنامج تأشيرات لجذب الموهوبين في التكنولوجيا

أطلقت الصين، برنامجًا جديدًا للتأشيرات يهدف إلى جذب المواهب الأجنبية في العلوم والتكنولوجيا، في إطار الجهود التي تبذلها لتتبوأ مكانة رائدة عالميًا في هذين القطاعين متقدمة على الولايات المتحدة.

وتتناقض الخطوة الصينية تمامًا مع السياسة التي اتبعتها واشنطن مؤخرًا، إذ أدخلت إدارة الرئيس الأمريكي دونالد ترامب فجأة الشهر الماضي تعديلات جديدة وباهظة على تأشيراتها المخصصة للعمالة الماهرة.

وتبسط تأشيرة "كاي" الصينية الجديدة بشكل كبير عملية الهجرة بالنسبة للمؤهلين لها، حيث يحق للمواهب الأجنبية الشابة في مجالي العلوم والتكنولوجيا" التقدم بطلب الحصول على هذه التأشيرة، لكن ما زالت متطلبات السن والخلفية التعليمية والخبرة المهنية غير واضحة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

